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Csongrád megyében önként vagy a választók akaratából heten távoztak a politikai életből 

Terveznek, kivárnak, reménykednek 

Fritz Péter 

A két napja megalakult országgyűlésből hét olyan 
Csongrád megyei politikus hiányzik, aki 
1998-2002. között tagja volt a Tisztelt Háznak. 
Közöttük van, aki önként vonult vissza a po-
litikától, mások pártjukban vagy a választóknál 
lettek kegyvesztettek, és akad olyan volt kép-
viselő is, aki pártjával együtt esélyt sem kapva 
szorult ki a politikai elitből. És van, aki még 
reménykedik... A volt képviselőket megkérdez-
tük, hogyan képzelik el napi politika nélkül 
jövőjüket, mik a terveik. 

Dán János (FKGP) 
Bár a választások második fordulójában induló 

kisgazda képviselők közül ő érte el a legjobb ered-
ményt, mégsem hallatszik el a makói Dán János-
hoz az FKGP háza tája körül kirobbant újabb csa-
ta zaja. A makói térség eddigi országgyűlési képvi-
selője 1998-ban toronymagasan győzött, sokkal 
több voksot kapott, mint pártja. Úgy érzi, a mos-
tani választásokon pártjának rossz szereplése mi-
att szorult háttérbe. Ennek ellenére nem érzi tra-
gédiának, hogy most nem jutott be. - Azt javas-
lom mindenkinek, aki politikai pályára lép, hogy 
mindenképpen művelje tovább a szakmáját, mert 
a civil foglalkozás sem engedi, hogy eltávolodjon a 
környezetétől, azoktól, akik megválasztották. Ne-
kem, úgy gondolom, ez mindvégig sikerült. Szá-
momra az állatorvosi munka az elmúlt négy év-
ben ugyanolyan fontos volt, mint amilyen fontos 
most. Egy haszna van annak, hogy nem választot-
tak meg: többet lehetek a családommal - mondja 
Dán fános. 

A képviselő vagyonbevallásában nem lesz válto-
zás. - En ezt nem a pénzért csináltam, s ezt tudják 
is rólam; az elmúlt négy év alatt nem változott szá-
mottevően a vagyonom, és ugyanaz az autóm. 

Dán János úgy fogalmaz, nem állítja azt, hogy 
nem indul 2006-ban a következő országgyűlési vá-
lasztásokon. Az azonban biztos: ha indul, biztosan 
független jelölt lesz. 

Fritz Péter (MSZP) 
A szocialisták volt országgyűlési képviselője nem 

kíván a jövőben politizálni. „Legalábbis pártpoliti-
kát nem csinálok. Megpróbálok civilként térségpo-
litikát folytatni", mondja'Fritz Péter. Szeretne sok 

Molnár Róbert Nemcsók János Pancza István Szabó Attila Szalay István 

energiát fordítani a magyar-jugoszláv, a ma-
gyar-román határ menti és regionális gazdasági 
kapcsolatokra. Ez az ő igazi területe, vallja a volt 
szegedi honatya. A másik pedig a lakásépítés, 
amelyben szintén nagyobb szerepet kíván vállalni, 
akár a térségünkben, akár országosan is. Nyugdíjba 
vonul, s vállalkozóként dolgozik tovább. 

Hogy miért nem lesz aktív szereplője a közélet-
nek, arról azt mondja: ő már egy évvel ezelőtt kifej-
tette, hogy a pártpolitizálásban olyan durva stílust 
és hangulatot észlel, amely összeegyeztethetetlen 
az ő politikai felfogásával. A magyar politikai köz-
élet hangulat- és stílusváltozása számára elviselhe-
tetlen. 

A végkielégítésre számít. Ő, mint mondja, a 
„mezítlábas" honatyák közé sorolható, hiszen csak 
szimpla képviselő volt, mindösszesen egy ország-
gyűlési bizottsági hellyel. Véleménye szerint így a 
legkevesebb juttatást kapja majd végkielégítésként, 
s az összeggel sincs tisztában. „Mindenesetre elég 
lesz addig, amíg munkát találok magamnak, véle-
kedik Fritz Péter. 

Molnár Róbert (Fidesz-MPP) 
Akit a mozdony füstje megcsapott, illetve ebben 

az esetben a politika szele, nehezen tudja abba-
hagyni. Ő szeretne a közéletben maradni, tehát po-
litizálni. Egyébiránt Molnár Róbert amikor átlépett 
a kisgazdáktól a Fidesz-frakcióba, közölte a párt ve-
zetőségével, hogy nem óhajt országgyűlési képvise-
lőként tevékenykedni, ilyen jellegű feladatokat vál-
lalni, hiszen ez óriási terheket ró az emberre, s 
előbb-utóbb a családja sínyü meg. „Ha a képviselő 
négy év alatt 4-5 alkalommal szólal fel a parla-
mentben, számára kellemes szabadságnak is tűn-
het ez az időszak, de, ha valaki tisztességesen csi-
nálja, komolyan megviseli a munka. Én különben 
számos törvénytervezetet nyújtottam be a T. Ház 
elé, valamint az Országgyűlés jegyzője is voltam", 
mondja a volt képviselő. Ősztől szívesen vállalna 
szerepet a megyei közgyűlés munkájában és szülő-
faluja, Kübekháza önkormányzatának tevékenysé-
gében. 

A végkielégítéssel kapcsolatosan Molnár Róbert 
azt mondja: nem foglalkozik ezzel a kérdéssel. Van 
egy kis tartaléka, s azzal őszig kihúzza a család, ad-
dig el sem akar helyezkedni. Ha pedig akkor sem 

lesz a közélet szereplője, akkor a gazdasági szférá-
ban megtalálhatja a helyét, ott is elhelyezkedhet. 

Nemcsók János (MSZP) 
Nem óhajtott nyilatkozni a feltett kérdésekre. 

Annyit mondott, hogy ő az első tartalék azon a lis-
tán, amelyről bejuthat a T. Házba. Különben az el-
múlt négy évben is főállásban egyetemi tanárként 
dolgozott. Egy hónapon belül viszont készséggel áll 
rendelkezésünkre. 

Pancza István (FKGP) 
Tovább szeretne politizálni. Pártja megyei elnö-

keként, különösen a mostani bonyolult belső vi-
szonyok közepette, szeretne tevőlegesen hozzájá-
rulni ahhoz, hogy az FKGP kilábaljon a válságból 
és komoly politikai tényezőként legyen jelen a ma-
gyar politikai palettán. A választások elvesztése és 
az ő egyéni megmérettetésének sikertelensége mi-
att sem csalódott: ez benne van a pakliban, mond-
ja. Aki politizál, annak tudomásul kell vennie, 
hogy veszíthet is az ember. Nyolc évig volt ország-
gyűlési képviselő, úgy érzi, sokat tett a kistérség 
mezőgazdaságának fejlesztése érdekében, s ez meg-
elégedettséggel tölti el. 

Saját családi vállalkozása van, 24 hektárnyi ter-
mőföldön gazdálkodik. Az elmúlt időszakban ép-
pen a parlamenti elfoglaltság miatt kevesebb figyel-
met fordíthatott a gazdaságra, most ezt próbálja be-
pótolni. 

A képviselői végkielégítéssel kapcsolatban azt 
mondja, nem foglalkozott a dologgal. Tudja, hogy 
hathavi alapdíjat kap majd, de hogy ez összegben 
mennyi lesz, azt nem számolta ki. 

Szabó Attila (Független) 
„A ciklus első felében igen hatékonyan tudtam 

dolgozni Vásárhely érdekében - összegezte a parla-
mentben végzett munkáját Szabó Attila ám a 
második felében, a Fidesz-frakcióból és a pártból 
való kilépésem, illetve a vásárhelyi puccs miatt 
már nem tudtam ugyanígy dolgozni. 

A honatyaságtól búcsúzó politikus ugyanakkor 
úgy látja, hogy a polgári kormány idején mind az 
ország, mind Vásárhely erőteljesen fejlődött. 

Hogy mit csinál ezután? Mint elmondta: több 
munkaajánlatot is kapott magáncégektől, de még 

nem döntötte el, melyiket is választja. A tervei közt 
szerepel, hogy leteszi a szakvizsgáját (lévén jogász 
végzettségű), hiszen parlamenti munkája miatt er-
re még nem volt ideje. 

Szabó Attila kitérő választ adott arra a kérdé-
sünkre, valóban visszavette-e a Fidesz. Mint 
mondta: mindig is fideszesnek érezte magát, füg-
getlenül attól, hogy a frakcióból és a pártból is kilé-
pett. Hogy politikai pályafutását folytatja-e, még 
arra sem tudott biztos választ adni, annyit azonban 
elárult: több helyről is megkeresték, hogy induljon 
a fővárosban az önkormányzati választásokon, de 
még senkinek sem kötelezte el magát. 

Szalay István (MSZP) 
Korábbi szándékának megfelelően a volt szocia-

lista honatya, 1994-98 között Szeged város polgár-
mestere, visszavonul a politikától, egyáltalán nem 
szándékozik részt venni a politikai közéletben. En-
nek elsősorban az az oka, hogy a mostani politikai 
közélet az utóbbi tíz év legrosszabbja, úgy ítéli meg, 
hogy ez már nem az ő stilusa. Már ezért is öröm-
mel vonulna vissza, de nem ezért teszi, hanem ko-
rábbi elhatározása miatt. Mindenesetre, mint 
mondotta, megkönnyítette számára a visszavonu-
lást, hogy megítélése szerint a rendszerváltás óta 
nem volt ennyire rossz a politikai közélet. 

A jövőt illetően az ismert matematikus elmond-
ta, hogy azt teszi, amit eddig: tanszékvezető az 
SZTE Juhász Gyula Tanárképző Főiskolán, ott fog 
dolgozni. Hozzátette még, hogy amennyiben szak-
területének megfelelően felkérik valamilyen fel-
adatra - köz- és felsőoktatás, kultúra - , nagyon szí-
vesen közreműködik. 

„A törvény által előírt végkielégítéssel kapcsola-
tosan bizonyos számításokat már végeztem, s en-
nek eredménye mintegy félmillió forintot tesz ki. 
Miután én egyszerű, mezei képviselő voltam, s 
csak egy parlamenti bizottságnak voltam a tagja, 
így ennél többre nem is számíthatok. Nem tartom 
reálisnak azokat a túlzó összegeket sem, amelyek-
ről időnként olvashatunk a sajtóban. Meg azt sem 
tudom, hogy milyen elvonások terhelik az össze-
get", mondta lapunknak Szalay István, volt ország-
gyűlési képviselő. 

AZ OLDALT ÖSSZEÁLLÍTOTTA: BAKOS ANDRÁS, 
KISIMRE FERENC, KOROM ANDRÁS. 

Különdíj a szegedi Móra Ferenc Múzeumnak 
Példamutató munkájáért a sze-
gedi Móra Ferenc Múzeumnak 
ítélték a kultusztárca által kiírt 
„Az év múzeuma 2001" pályá-
zat különdíját és a vele járó 300 
ezer forint jutalmat. A szombati 
múzeumi világnapon ingyen lá-
togathatók a megye kiállítóhe-
lyei. 

A hazai múzeumok legrango-
sabb szakmai elismerése „Az év 
múzeuma" díj, amit minden év-
ben odaítél a Nemzeti Kulturális 
Örökség Minisztériuma. Egy bi-
zottság látogatja végig a múzeu-
mokat, és a raktáraktól a kiállí-
tóhelyeken át a munkaszobákig 
mindent végigjárnak a szakem-
berek. Nemcsak a kutatásokra és 
a kiállítások minőségére kíván-
csiak, hanem arra is, hogyan fo-
gadja az intézmény a látogató-
kat, milyen a légköre, milyen a 
raktárak rendje, hol tart a teljes 
gyűjtemény számítógépes nyil-
vántartásba vétele, hogyan vég-
zik munkájukat a teremőrök, az-
az milyen a múzeum összképe. 
A szegedi Móra Ferenc Múzeum 
mindezen szempontok alapján 
az ország egyik legjobbja, ezt ta-
núsítja a most elnyert különdíj, 
amellyel szakmai célokra fordít-
ható 300 ezer forintot is kapott 
az intézmény. 

- Büszkék lehetünk erre az el-
ismerésre, ami igazi csapatmun-
ka eredménye - mondja Vörös 
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A szegedi Móra parkban is a múzeumi világnapra készülnek. Fotó: Karnok Csalta 

Gabriella megyei múzeumigaz-
gató, aki szombaton, a múzeumi 
világnapon Budapesten veszi át a 
díjat. A megyei múzeumi háló-
zat kiállítóhelyei a hagyomá-
nyoknak megfelelően a világna-
pon belépődíj nélkül látogatha-

tók. Mindegyik múzeumban ké-
szültek valamilyen új tárlattal is 
erre az alkalomra. Szegeden a 
Magyar Nemzeti Galéria gyűjte-
ményéből minden évben bemu-
tatnak egy-egy jelentősebb kol-
lekciót, pénteken fél 5-kor Be-

reczky Lóránd, az MNG főigaz-
gatója nyitja meg az Arany ka-
lásszal ékes Rónaság - Élet az Al-
földön című képzőművészeti ki-
állítást. Az I. emeleti teremben 
megtekinthető rangos tárlaton 
többek között Id. Markó Károly, 

Koszta József, Tornyai János és 
Rudnay Gyula festményei, Izsó 
Miklós, Holló Barnabás szobrai, 
Barabás Miklós, Szemlér Mihály 
grafikái láthatók. 

A megyei múzeumi szervezet 
szakembereire a következő hó-

napokban is komoly feladatok 
várnak: őszre be kell fejeződnie a 
Hódmezővásárhely és Szeged kö-
zötti útszélesítéssel kapcsolatos, 
tavaly elkezdett régészeti feltáró 
munkának. Mint Vörös Gabriel-
lától megtudtuk, a múzeum kap-
csolatban áll több önkormány-
zattal is, ahol telkek kialakítása 
vagy területrendezés miatt miha-
marabb el kell végezniük a régé-
szeti feltárásokat. Ezeket a mun-
kálatokat önerőből finanszíroz-
zák az önkormányzatok, vagy 
pályázati forrásokat igyekeznek 
szerezni rá. A múzeum munka-
társai ebben az évben 250-800 
ezer forintos támogatásokat 
nyertek öt kiadvány megjelente-
tésére. Megkezdték a Roosevelt 
téri főépületben a természettu-
dományi kiállítás felújítását is, 
amely régi helyén új formában, 
különleges látványvilággal ha-
marosan megnyílik. Egy New 
York-i alapítvány támogatásával 
Magyarországon egyedül a Sze-
gedi Várban lesz látható az a 
nemzetközi régészeti vándorki-
állítás, amely a2 eurázsiai no-
mád bronzművészet remekmű-
veit mutatja be. A Kossuth-évre 
is készülnek, a megyében fellel-
hető relikviákból rendezett tárlat 
augusztus 20-án nyílik meg Sze-
geden, majd később a megyei 
társmúzeumokban is megtekint-
hető lesz. 

H. ZS. 


